

the question of provision for the upkeep of their chiefdoms and for official receptions.

556th meeting,
12 July 1954.

1048 (XIV). Petition from the Union des populations du Cameroun, Bafoussam section (T/PET.5/243)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Union des populations du Cameroun, Bafoussam section, concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/243, T/OBS.5/30, T/L.481),

1. *Notes* the observations of the Administering Authority, and the statement of its representative, concerning the need for controlling the cultivation of coffee by indigenous inhabitants;

2. *Recommends* to the Administering Authority that it take all practicable measures to explain to potential coffee cultivators the reasons for the controls, in the hope that they will appreciate the wider interests which underlie the controls;

3. *Invites* the Secretary-General to communicate to the petitioners the texts of the resolutions adopted by the Council on petitions concerning the Foumban incident (T/PET.5/245 and Add.1)¹⁷ and the Mbroukou incident (T/PET.5/232, T/PET.5/237 and T/PET.5/238),¹⁸ together with the other documentation relating to those petitions.

556th meeting,
12 July 1954.

1049 (XIV). Petition from the Secretary-General of the Central Committee of Njombé (T/PET.5/244)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the Secretary-General of the Central Committee of Njombé concerning the Cameroons under French administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/244, T/OBS.5/27, T/L.481),

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

556th meeting,
12 July 1954.

1050 (XIV). Petition from Mr. Théodore Matip (T/PET.245 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Théodore Matip concerning the Cameroons under French ad-

des indemnités relatives à l'entretien de leurs chefferies et aux réceptions officielles.

556ème séance,
le 12 juillet 1954.

1048 (XIV). Pétition de l'Union des populations du Cameroun, section de Bafoussam (T/PET.5/243)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de l'Union des populations du Cameroun, section de Bafoussam, relative au Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/243, T/OBS.5/30, T/L.481),

1. *Prend acte* des observations de l'Autorité administrante, ainsi que de la déclaration faite par son représentant, au sujet de la nécessité de réglementer la culture du café par les autochtones;

2. *Recommande* à l'Autorité administrante de prendre toutes les mesures possibles pour expliquer à ceux qui désirent entreprendre la culture du café les raisons de la réglementation actuelle, dans l'espoir qu'ils comprendront les considérations d'intérêt général qui justifient ces mesures;

3. *Invite* le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires les textes des résolutions adoptées par le Conseil au sujet des pétitions concernant l'incident de Foumban (T/PET.5/245 et Add. 1)¹⁷ et les incidents de Mbroukou (T/PET.5/232, T/PET.5/237, T/PET.5/238)¹⁸ ainsi que les autres documents s'y rapportant.

556ème séance,
le 12 juillet 1954.

1049 (XIV). Pétition du Secrétaire général du Comité central de Njombé (T/PET.5/244)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition du Secrétaire général du Comité central de Njombé relative au Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/244, T/OBS.5/27, T/L.481),

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

556ème séance,
le 12 juillet 1954.

1050 (XIV). Pétition de M. Théodore Matip (T/PET.5/245 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Théodore Matip concernant le Cameroun sous administration française,

¹⁷ Résolution 1050 (XIV).

¹⁸ Résolution 1044 (XIV).

ministration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/245 and Add.1, T/OBS.5/29, T/L.481),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority, and to the statement of its special representative, that the incident which occurred at Foumban on 25 March 1953 is still the subject of judicial proceedings;

2. *Requests* the Administering Authority to inform the Council at its fifteenth session of the outcome of the judicial proceedings;

3. *Decides* that it will examine the petition further when it is apprised of the outcome of the judicial proceedings.

*556th meeting,
12 July 1954.*

1051 (XIV). Petitions from the Secretary-General of the village of Mboebo (T/PET.5/246 and Add.1) and from the Bureau de l'Union des populations du Cameroun (T/COM.5/L.29 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from the Secretary-General of the village of Mboebo and from the Bureau de l'Union des populations du Cameroun, concerning the Cameroons under French Administration, in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.5/246 and Add.1, T/OBS.5/27, T/COM.5/L.29 and Add.1, T/OBS.5/30, T/L.481),

Recalling that, at its sixth, ninth, eleventh and thirteenth sessions, arising out of its examination of the annual reports on the Territory for the years 1948, 1949 and 1950, 1951 and 1952, respectively, the Council has pointed out to the Administering Authority the desirability of maintaining an adequate forest cover in order to conserve the soil,

Recalling further that, in the recommendation which it adopted at its sixth session, the Council requested the Administering Authority to take into account, when classifying forests, the need to safeguard the rights of communities and the economic advancement of the Territory; and that, in the recommendations which it adopted at its ninth, eleventh and thirteenth sessions, the Council expressed increasing hopes that the indigenous inhabitants would co-operate with the Administering Authority in its implementation of the Council's recommendations,

1. *Realizes* the difficulty which faces the Administering Authority in its anxiety to conserve the soil without, at the same time, encroaching on the desires of the indigenous inhabitants to cultivate the land which they occupy precariously;

2. *Notes* the statement of the Administering Authority that the order of 29 July 1947, whereby the land containing the village of Mboebo was classified as forest reserve, was made in application of a policy of soil conservation which is in the best interests of the inhabitants of the Territory as a whole; that the order was made after deliberation by the Territorial Assembly, and that the question of applying the order was reconsidered by the Administration in March 1953;

en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/245 et Add. 1, T/OBS.5/29, T/L.481),

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur la déclaration de son représentant spécial, d'où il ressort que l'incident survenu à Foumban le 25 mars 1953 fait toujours l'objet de poursuites judiciaires;

2. *Invite* l'Autorité administrante à faire connaître au Conseil, à sa quinzième session, le résultat de ces poursuites;

3. *Décide* qu'il reprendra l'examen de la pétition lorsqu'il aura eu connaissance du résultat des poursuites.

*556ème séance,
le 12 juillet 1954.*

1051 (XIV). Pétitions du Secrétaire général de la collectivité du village de Mboebo (T/PET.5/246 et Add.1) et du Bureau de l'Union des populations du Cameroun (T/COM.5/L.29 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné les pétitions du Secrétaire général de la collectivité du village de Mboebo et du Bureau de l'Union des populations du Cameroun, concernant le Cameroun sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.5/246 et Add. 1, T/OBS.5/27, T/COM.5/L.29 et Add. 1, T/OBS.5/30, T/L.481),

Rappelant qu'à ses sixième, neuvième, onzième et treizième sessions, après examen des rapports annuels concernant le territoire pour les années 1948, 1949 et 1950, 1951 et 1952, respectivement, le Conseil a signalé à l'Autorité administrante qu'il importait de maintenir une couverture forestière suffisante pour la conservation du sol,

Rappelant en outre que, dans la recommandation qu'il a adoptée à sa sixième session, le Conseil a demandé à l'Autorité administrante, lorsqu'elle classait les forêts, de prendre en considération la nécessité de sauvegarder les droits des collectivités et le progrès économique du territoire, et que, dans les recommandations qu'il a adoptées à ses neuvième, onzième et treizième sessions, le Conseil a exprimé le vif espoir que les autochtones collaboreraient avec l'Autorité administrante dans la mise en œuvre des recommandations du Conseil,

1. *Mesure* la difficulté qu'il y a pour l'Autorité administrante à vouloir conserver le sol tout en respectant le désir des autochtones de cultiver les terres dont ils ont la jouissance précaire;

2. *Prend acte* de la déclaration de l'Autorité administrante selon laquelle l'arrêté du 29 juillet 1947, qui a classé comme réserve forestière le périmètre comprenant le village de Mboebo, a été pris en application d'une politique de conservation du sol qui sert les intérêts des habitants de l'ensemble du territoire; et selon laquelle cet arrêté a été pris après délibération de l'Assemblée territoriale et son application a fait l'objet, en mars 1953, d'un nouvel examen de la part de l'Administration;